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Handicaprådsmøde – 26. august 2024 kl. 17-19 
 
Dragør rådhus, HAVNESTUEN:  
 
Deltagere:  
Jeanet Barth (formand) Afbud 
Yvonne Bengtson (suppleant) 
Nicolaj Bertel Riber (næstformand).  
Britt Helen Krogh  
Tonny Bengtsson 
Stig Neuman  
Helle Barth  
Jesper Horn Larsen 
Lasse Falck Steenland(referent) 
Mads Leth-Petersen  
Kamille G Jacobsen 
 
Dagsorden blev godkendt.  
 
Dagsorden:  
 

1) Godkendelse af referat fra seneste møde (vedlagt). 
Referat: Godkendt 

2) Handicappolitikken. 
Baggrund: Som aftalt på seneste møde skal den eksisterende Handicappolitik opdateres blandt andet ved 
at der indføjes faktabokse med gennemførte initiativer. Til brug for drøftelsen vedlægges udkast til revide-
ret handicappolitik, hvor foreslåede rettelser fremgår med ændringsmarkeringer.  
 Referat: Politikken blev fremlagt med rettelser som der blev nikket til. Det blev aftalt, at handicaprådet 
kommer med tilbagemeldinger på udkast til handicap politikken, inden 14 dage, såfremt der er yderli-
gere bemærkninger. 

3) Gennemgang af biblioteket. 
Baggrund: Lederen af biblioteket har videresendt rapport om tilgænglighedsforhold på biblioteket (rappor-
ten er vedlagt), som er udarbejdet af en specialist på området. Rapporten giver et samlet blik på de tilgæn-
gelighedsmæssige udfordringer. Biblioteket vil gerne prioritere følgende elementer fra rapporten: 

· Niveaufri adgang til faglitteratur-sal 
· Niveaufri adgang til læsestue 
· Lettere åbning af hoveddør 

Alle disse forslag kan muligvis ikke realiseres i år, inden for det afsatte beløb, så her skal prioriteres. 
Handicaprådet skal forholde sig til de foreslåede prioriteringer.  

Referat: Rapporten blev gennemgået. Der var synspunkter fra dele af handicaprådet om, at det var ær-
gerligt at biblioteket i Hollænder Hallen som blev lukket, og at det ikke virker hensigtsmæssigt at bruge 
mange penge på at gøre det nye bibliotek tilgængeligt, da man ikke kommer langt for de afsatte 450tkr.  
Hvis der skal etableres øget tilgængelighed til læsestue og til faglitteratur, var dørpumpe og trappe til 
niveauforskel i en og samme. Det er også vigtigt at der etableres greb, håndtag og gelænder. Handicaprå-
det vil også gerne have en prioritering af handicap toilet, såfremt det kan finansieres inden for de afsatte 
midler.  
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4) Handicapprisen: 
Baggrund: Handicapprisen, udvælgelse af kandidater. Udvalget pegede på en kandidat til at modtage pri-
sen.  
Referat: Der er en borger der er indstillet, og handicaprådet besluttede at den indstillede bliver modta-
ger handicapprisen. Handicaprådet vender tilbage med forslag til hvordan prisen skal overrækkes. Dagen 
for uddeling bliver 3 december som er den internationale handicapdag. 

5) Teleslynge på kommunen. 
Baggrund. Forvaltningen oplyser om status for overvejelser om indkøb af yderligere teleslynge. 
Referat: Ønsket fra Handicaprådet har været en fast løsning på teleslynge. Det er efterkommet og bliver 
etableret i KB salen. Møder i Handicaprådet foregår fremadrettet derfor i KB-salen. 

6) Overførselsadgang §18 midler. 
Baggrund: Der er tidligere efterspurgt en præcisering af, hvorfor §18 midlerne ikke kan overføres til efterføl-
gende år. Som tidligere svaret ligger midlerne på et område der hedder ”administration, sundhed og omsorg”. 
Inden for dette område er der underområder, der har overførelsesadgang og andre områder der ikke har over-
førelsesadgang. § 18 midlerne ligger på det underområde, som ikke har overførelsesadgang.    

Referat: Punkt ikke behandlet, da det står uklart hvad der udstår, da punktet var på sidste møde 
7) Gennemgang af byen efter turen den 20/8 

Referat: Punktet udskydes indtil Jeanet Barth kan deltage. 
8) Overvågning af Ndr. Væl 
Baggrund: Toilettet er desværre blevet ødelagt flere gange pga. hærværk. Der var et ønske om, at der sættes et 
skilt op om at det er et handicaptoilet, hvilket der var opbakning til. Andre løsninger blev også drøftet, men 
blev ikke imødekommet.  

Referat: Forvaltningen sørger for skiltning. 
9) Økonomi for handicaprådet (hvad bruger vi på hvert møde). 
Baggrund: Der vedlægges udtræk over år-til-dato for Handicaprådet. Der udestår forbrug forbundet med for-

plejning til rådets møder, det vil blive påført. 
Referat: Økonomien blev fremlagt, herunder hvad bruger vi på hvilke poster  

10) Svømmehal 
Forsikring:  
Omklædning:  
Handicapsvømning:  

Referat:  
Forsikring: Man skal selv sørge for sin forsikring, da svømmehallens forsikring ikke dækker ved 
ulykker fx på lift.  
Omklædning: Der er bestilt trykknapper for øget tilgængelighed 
Handicapsvømning: Der er et ønske om at hæve varmtvandsbassin fra 30gr til 34gr, forvaltningen 
undersøger muligheder. Der er ønske at der oprettes/tilbydes et hold med handicap svømning. 
Forvaltningen undersøger til næste gang, hvilke muligheder der kan være.  

 
11) Feedback på  

      a: bænke + bænke ved busstopsteder 
      b: robotstøvsuger 

Referat:  
A: bænke: Der er opsat bænke i det offentlig rum, og de ses brugt. Bænke ved stoppesteder, der mangler 
bænk på et stoppested, angiveligt ved Ndr. dragørvej 
B. Robotstøvsuger: Handicaprådet mangler feedback fra brugerne af robotstøvsugere. Der er flere per-
spektiver på hvorfor man ønsker eller tilbydes velfærdsteknologi. 

12) Eventuelt  
Referat:  
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